
Acta Reunió de la Comissió del Nomenclàtor

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ

Acte presa de la sessió del dia: 14 de desembre del 2021
Lloc: Plataforma zoom. Videoconferència
Hora d’inici: 19:00 hores
Hora de fi: 20:34 hores

Actua de president:
Sr. Sergio Linares Salgado
Actua de secretària accidental:
Sra. Elena Vilalta Gómez 

Hi assisteixen els següents membres de la Comissió del Nomenclàtor:

Entitat/partit Nom  ASSISTENT EXCUSAT ABSENT

Decidim
Beatriz López 
Ibáñez

Titular x   

PSC
Ramón Martos 
Calpena

Titular x   

Ciutadans
Josep Gabarra 
Barneda

Titular  X  

Som Ripollet
Melodi López 
Rodríguez

Titular  X  

Taula Feminista
Helena Bea 
Mellado

Titular x   

Entitats Culturals – 
Agrupació Ripollet 
Natura

Eloi Isern Puig Titular x   

Entitats esportives-
Bàsquet Ripollet

Ricard Jiménez 
Eroles

Titular x   

Entitats Juvenils – 
JERC

Ainara Tatché 
Gilabert

Titular x   

AAVV José Luis Suárez Titular  X  

Assisteixen amb veu però sense vot, els següents membres de la Comissió 
tècnica:

   Àngels Sorigué Navarro, en representació del CNL
   Jordi Fortuny Aguiló, com a cap de Departament d’Espai Públic.
   Casto Sorlí Moliner, com a tècnic d’Arxiu.

S’inicia la reunió a les 19.05  hores. La senyora Elena Vilalta exposa en primer 
lloc que actua de manera accidental per delegació de la Secretària de 
l’Ajuntament, sra. Helena Muñoz, assumint la secretaria en aquesta sessió a 
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causa de la baixa temporal del sr. Emiliano Mora, actual Secretari-delegat de la 
Comissió.
A continuació el President de la Comissió, regidor Sergio Linares, declara oberta 
la segona sessió de la Comissió de nomenclàtor i entra a exposar els assumptes 
que conformen l’ordre del dia. 

Ordre del dia:

1. Aprovació de l’ordre del dia
2. Aprovació de l’acta de la sessió anterior
3. Informació adjudicació contracte estudi nomenclàtor
4. Presentació informe primera revisió CNL sobre nomenclàtor actual
5. Tractament proposta presentada per sr. Eduard Jiménez
6. Tractament necessitat presentada pel sr. Vicente Pacheco
7. Torn obert d’intervencions

1. Aprovació de l’ordre del dia

Queda constituïda i aprovada l’ordre del dia, sense cap vot en contra. Es fa constar que 
al punt 5 de  la convocatòria hi ha una errada amb el nom del senyor Ricard Jiménez.

2. Aprovació de l’acta de la sessió anterior

El president exposa que no es pot portar a aprovació l’esborrany de l’acta anterior 
corresponent a la sessió celebrada el dia 19 d’octubre de 2021 perquè el Secretari-
delegat de la Comissió, senyor Emiliano Mora, es troba en situació de baixa temporal i 
no es disposa del document. S’acorda ajornar l’aprovació d’aquesta acta per la primera 
reunió de la comissió en que sigui possible.

3. Informació adjudicació contracte estudi nomenclàtor

La senyora Vilalta exposa que a la propera JGL del dimarts dia 21 de desembre està 
prevista l’aprovació de l’adjudicació del contracte menor per al servei d’Estudi i 

investigació de l’origen i significat dels noms de les vies, places, parcs, llocs i 

equipaments públics del municipi de Ripollet.

4. Presentació informe primera revisió CNL sobre nomenclàtor actual

La senyora Àngels Sorigué explica la primera anàlisis lingüística que ha realitat en 
relació al llistat del nomenclàtor actual.  Es detecten algunes errades d’accentuació i 
errades de coherència, i n’exposa alguns exemples. 

Tot i això, indica que caldrà també fer una comprovació d’aquest llistat amb les plaques 
físiques que hi ha instal·lades actualment. La senyora Vilalta explica que aquesta revisió 
ja s’ha iniciat des del CIP.
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El senyor Martos agraeix l’aportació de la senyora Sorigué i afegeix altres exemples que 
caldrà tenir en compte.

5. Tractament proposta presentada per sr. Ricard Jiménez

El senyor Ricard Jiménez explica la proposta presentada per donar el nom de “Complex 
Municipal Lucila Pasqua” a l’actual poliesportiu. El senyor Jiménez exposa la trajectòria 
professional de l’esportista, i fa una exposició de les seves fites professionals destacant 
la seva participació als Jocs Olímpics de Río l que es tracta de la jugadora amb més 
internacionalitats d’aquest país.

Incideix en que es tracta d’una jugadora professional de bàsquet sense que hi hagi lliga 
professional de bàsquet femenina i això significa treballar en la precarietat.
La jugadora sempre ha estat vinculada a Ripollet i exposa que cal que se li reconegui 
l’esforç de passejar el nom de Ripollet per tot arreu i opina que la ciutat li deu alguna 
cosa. 

La senyora Vilalta explica que des de la Comissió Tècnica s’ha treballat amb els 
responsables tècnics d’esports i que es considera una proposta adient i merescuda, que 
a més contribuiria a l’objectiu de feminitzar el nomenclàtor local. Tot i així, per les 
característiques de l’actual poliesportiu on les pistes de bàsquet no són l’element més 
destacat, consideren que seria més adient posar el nom de Lucila Pasqua al futur pavelló 
municipal i que tractant-se d’un nou equipament, l’impacte possiblement seria major.

El Regidor Sergio Linares apunta que els tècnics d’esports havien plantejat la proposta 
de buscar un espai per posar el nom de Lucila Pasqua previ a la constitució de la Comissió 
de Nomenclàtor i que el nou equipament està previst per 2027.

El senyor Martos des del PSC indica la possibilitat de recollir en un llistat totes les 
propostes que es vagin acceptant per la comissió l alhora detectar els espais i carrers que 
necessiten nom o que es decidirà modificar. I partir d’aquí buscar els noms més adients 
per a cada espai.

El senyor Jiménez apunta la possibilitat de que s’agafi el compromís del nom per al 
futura equipament i que es faci esment ja quan es parli de pavelló Lucila Pasqua. 

El senyor Isern des de les entitats culturals troba adient que el futur equipament tingui 
nom femení i que ja es comenci a anomenar d’aquesta manera, tot i no estar construït 
encara.

La senyora Bea López agraeix l’exposició i exposa que des del grup Decidim no són 
partidaris de posar noms de persones però que en aquest cas és totalment justificat i per 
tant hi estan a favor, tan per la trajectòria com perquè es tracta d’un nom de dona i ja 
existeix un pavelló amb nom masculí com és el pavelló Joan Creus. 
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Afegeix que consideren més adient posar el nom al nou equipament i fer-ho des del 
projecte executiu.

La senyora Ainara  Tatché exposa que des de les JERC els sembla molt bé la proposta però 
que estaria bé esperar a l’estudi per saber les dones clau i lligar-ho amb l’objectiu 
d’eliminar carrers amb noms de “genocides”. Considera que no esperar a tenir la visió 
global és començar la casa per la teulada.

Helena Bea des de Taula Feministra, dóna les gràcies per exposició. Primer remarca la 
importància de l’estudi per tirar endavant la resta. Però es mostra  d’acord amb el fet 
que si amb el pavelló Joan Creus s’ha fet en vida, es doni ja el nom al futur equipament.  
Tot i que a l’article 13 del Reglament es recomana que siguin noms de persones ja 
desaparegudes, en termes de gènere és  just i necessari.

El senyor Isern esmenta que en relació a equipaments i carrers hi ha molta feina a fer 
però cal tenir en compte 3 factors: a)el caire que es vol donar al municipi perquè els noms 
dels carrers i equipaments donen molta informació al respecte. b)tenir en compte que 
cal canviar carrers però que els veïns sovint hi tenen un vincle emotiu amb el nom del 
seu carrer.c) hi ha molts espais que encara no tenen nom i en posa alguns exemples.

El senyor Sorlí afegeix la importància de tenir un llistat de propostes i un llistat de 
necessitats.

Finalment i en relació a la proposta del senyor Jiménez s’acorda que sigui el nou 
equipament esportiu el que porti el nom de Lucila Pasqua i el senyor Linares es 
compromet a cercar la manera de prendre oficialment aquest compromís.

6. Tractament necessitat presentada pel sr. Vicente Pacheco

El senyor Linares explica que Policia Local ha informat que hi ha un carrer entre el 
Tanatori i la nau d’Urbaser que no té nom. Apunta que els noms dels carrers del voltant 
són diversos: rius, ciutats, personatges històrics... Informa a més que en aquell espai hi 
ha prevista la instal·lació de diversos equipaments municipals com el Viver d’empreses 
o l’oficina municipal de gestió de l’aigua. Per tant aquesta proposta és per tenir-la 
present i per si algú té alguna aportació a fer.

7. Torn obert d’intervencions

El senyor Ramon Martos presenta un document elaborat pel grup municipal del PSC on 
es proposen 5 criteris per treballar en la comissió de nomenclàtor i els exposa. També 
demanar tenir un cronograma i indica que al document esmentat hi ha una proposta 
concreta  de calendari. El document també fa una proposta de noms que poden formar 
part del nomenclàtor local de diversos àmbits. 
A banda, el senyor Martos a títol personal s’ofereix a aportar informació des del punt de 
vista històric a l’adjudicatari de l’estudi de nomenclàtor.
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La senyor López exposa que des de Decidim també s’ha treballat en uns criteris generals.

El senyor Linares agraeix l’exposició del senyor Martos i de la senyora López i recorda 
que la Comissió de Nomenclàtor és fruit d’un acord de ple. 

Es proposa que a la propera reunió hi hagi un punt a l’ordre del dia per treballar i 
consensuar els criteris que han de regir l’actual Comissió de Nomenclàtor. S’acorda que 
es faran arribar aquells documents en que ja hi hagi criteris treballats des dels diferents 
grups representants a la senyora Vilalta, en representació del personal tècnic, per tal que 
es distribueixi entre els diferents membres de la Comissió, i per tal de facilitar la feina de 
la propera reunió

I, no havent-hi més assumptes per tractar, s’aixeca la sessió a les 20.34 hores i 
es redacta la present acta que firmen Sergio Linares i Elena Vilalta.
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